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Generalforsamlingen afholdtes kl. 11.00 på Fyens Væddeløbsbane i Odense. 35 personer deltog.  

 

Foreningens formand Nick Elsass bød velkommen og oplyste, at bestyrelsen havde valgt Poul-Erik 

Jakobsen som generalforsamlingens dirigent i henhold til vedtægterne. 

 

Dirigenten takkede for valget og konstaterede, at generalforsamling var lovligt indkaldt. 

 

Derefter gav han ordet til formanden for aflæggelse af bestyrelsens beretning.  

 

Punkt 1 - Bestyrelsens beretning 

 

Formanden indledte med at udtale mindeord over Finn Lundberg (hesteejer), Jens Peter Christensen 

(Stutteri Poulsensminde), Jan Hansen (hesteejer og tidligere medlem af bestyrelsen) samt amatørrytter 

Christina Degn Gerlings, som var omkommet ved en ulykke på Aalborg Væddeløbsbane. 

Generalforsamling ærede de fire afdøde personer ved et minuts stilhed. 

 

I sin beretning kom Formanden ind på den aftale, som trav- og galopsporten har indgået med Svensk 

Travsport, som sikrer dansk trav - og galopsport økonomiske midler fremover. Aftalen indeholder også 

krav til de danske baner mht. sikkerhedsforanstaltninger for de aktive, publikum og heste samt 

bestemmelser om udvikling af nyt IT (Sportsystemet), produktion af TV-optagelser fra løbsdagene, 

billedrettigheder etc.  

 

Formanden omtalte desuden den nye struktur i dansk trav- og galopsport, som indebærer, at 

størstedelen af de to hovedorganisationers opgaver (Dansk Galop og Dansk Travsports Centralforbund) 

er overflyttet til det fælles driftsselskab, Dansk Hestevæddeløb. 

 

Formanden kom også ind på det skandinaviske samarbejde, som kontinuerligt udbygges. De tre landes 

hovedorganisationer har vedtaget fælles reglement, ansat fælles handicapper og arbejder også på fælles 

løsninger indenfor andre områder herunder IT, sportssekretariat mm. 

 

(Der henvises i øvrigt til den trykte beretning og til de slides, som blev vist for generalforsamlingen og 

som er vedhæftet referatet). 



 

Dirigenten åbnede herefter for spørgsmål og kommentarer til beretningen. 

 

Pia Larsen Jensen kommenterede formandens omtale af Hesteafgiftsfonden og foreslog, at dyrlæge-

studerende blev gjort opmærksomme på, at de kan finde emner indenfor galopsporten til en Ph-D med 

støtte fra Hesteafgiftsfonden.   

 

Dirigenten konstaterede herefter, at beretningen var godkendt. 

 

Punkt 2 - Aflæggelse og godkendelse af årsregnskab 

 

Peter Knudsen gennemgik hovedtallene i foreningens regnskab, der viste et underskud på kr. 60.479. 

Foreningens egenkapital er reduceret til kr. 1.399.975.  

 

Dean Olsen stillede spørgsmål ved, at Klampenborg Galopbane ikke længere giver foreningens 

medlemmer gratis adgang på løbsdagene, hvilket har kostet foreningen en udgift på kr. 62.300 i 2022. 

 

Iben Hjorth Buskop, som er medlem af Klampenborg Galopbanes bestyrelse, forklarede, at der er 

kommercielt fokus på banernes indtjening, og hun bemærkede, at Dansk Hestevæddeløbs bestyrelse 

bakker op om Klampenborg Galopbanes beslutning om ikke længere at give gratis adgang til 

foreningens medlemmer. Hun pointerede desuden, at et medlemskab ikke bør afhænge af, om man kan 

få gratis adgang til Klampenborg Galopbane.  

 

Betina Thorsen bemærkede, at hun ikke er medlem af foreningen, fordi man får gratis adgang men 

fordi, at foreningen yder mange andre ting for medlemmerne herunder rådgivning, afholdelse af kurser 

og auktioner, lavere gebyrer osv. 

 

Silke Pieterse foreslog, at foreningens midler blev placeret i noget mere givtigt end de nuværende 

investeringsafdelinger i Danske Bank, som foreningen p.t. har investeret ca. 2,2 mio.kr. i. 

 

Dirigenten konstaterede herefter, at generalforsamlingen godkendte regnskabet. 

 

Punkt 3 - Valg af bestyrelsesmedlemmer 

 

Dirigenten konstaterede, at der med hensyn til valget af repræsentant for Gruppe B 

(opdrættersektionen) kun var opstillet én kandidat, og Gert Larsen dermed var genvalgt. 

 

Til valget af et bestyrelsesmedlem for Gruppe C (hesteejersektionen) var der derimod opstillet to 

kandidater, henholdsvis Pia Larsen Jensen og Jørgen Damsbo Andersen. 

 

Til valget af et bestyrelsesmedlem for Gruppe D (Jockey Club-sektionen) havde bestyrelsen foreslået 

genvalg af Jens D. Lauritzen. Desuden opstillede Dean Olsen. 

 

Præsentationer af de opstillede kandidater var på forhånd udsendt til foreningens medlemmer, ligesom 

et antal medlemmer havde afgivet deres stemmer via e-mail. 



 

Man gik herefter over til skriftlig afstemning, hvis resultat var følgende: 

 

Gruppe C: Pia Larsen Jensen 36 stemmer, Jørgen Damsbo Andersen 31 stemmer. 

 

Gruppe D: Jens D. Lauritzen 40 stemmer, Dean Olsen 32 stemmer. 

 

Dirigenten konstaterede, at Pia Larsen Jensen og Jens D. Lauritzen dermed var genvalgt. 

 

Punkt 4 - Valg af statsautoriseret revisor. 

 

Generalforsamlingen genvalgte énstemmigt revisionsfirmaet Beierholm ved statsautoriseret revisor 

Hakon Rønn Jensen. 

 

Punkt 5 - Fastsættelse af kontingent for 2024. 

 

Det uændrede kontingent på 600 kr. for enkelt medlemmer og 900 kr. for par blev vedtaget. 

 

Punkt 6 - Eventuelt. 

 

Michael Garbers spurgte, om galopsportens kommende nye IT-system giver mulighed for, at man kan 

se hvilke løb, en hest er anmeldt i. 

 

Peter Knudsen svarede, at han forventer at dette bliver muligt. 

 

Claus Gregersen stillede spørgsmål ved reglerne for influenzavaccination samt mulighederne for at en 

udelukket person kan komme tilbage i sporten efter at have udstået en lang udelukkelsesdom. 

 

Nick Elsass forklarede om situationen vedrørende vaccinationer, hvor EU har meddelt, at man skal 

overholde de behandlingsvejledninger, som producenten af vaccinen har givet (i dette tilfælde 

vaccination med 12 måneders intervaller). Galopsportens organisationer i Europa kræver i lighed med 

den europæiske ridesport, kræver imidlertid, at heste vaccineres med 6 måneders intervaller. Man er 

derfor nødt til indtil videre at lade sine heste vaccinere med 6 måneders intervaller, indtil en anden 

løsning findes.  

 

Hvad angår spørgsmålet om, hvorvidt en person kan få licens igen efter udstået straf, er det op til 

Licensudvalget at afgøre dette. 

 

Silke Pieterse bemærkede, at Licensudvalget kan afvise at give licens under henvisning til sportens 

omdømme. 

 

Preben Ahl stillede spørgsmål ved fordelingen af de præmietilskud, som DTGU yder sporten. 

 



Peter Knudsen forklarede, at foreningens bestyrelse beslutter, hvordan midlerne skal fordeles; p.t. 

fordeles de med 70 pct. til Klampenborg Galopbane og 30 pct. til Dansk Hestevæddeløb, som 

administrerer løbene på de tre provinsbaner. 

 

Gert Larsen rettede en stor tak til Mogens Schougaard, som har ydet en kæmpe indsats som 

bestyrelsesmedlem gennem en lang årrække. 

 

Nick Elsass tilsluttede sig dette og oplyste, at han havde en hilsen med fra Mogens Schougaard til 

forsamlingen.  

 

Dirigenten konstaterede, at ikke flere ønskede ordet og hævede derpå generalforsamlingen. 

 

Formanden takkede for de mange konstruktive bemærkninger og dirigenten for hans ledelse af 

generalforsamlingen. 

 

 

 

Den 28. april 2023 

Poul Erik Jakobsen/Peter Knudsen 
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SVERIGE AFTALENORGANISATION



D A N S K  T R AV  O G  G A L O P U N I O N

( D T G U )

KULTURMINISTERIET

OFFENTLIGE MIDLER

PROVISION



FÆLLES REGLEMENT

DANSK APPELDOMSTOL

SIBA

PISKEREGLER

SKANDINAVISK SAMARBEJDE



2022
målsætning/opgaver

KUM

Sverigesaftalen - færdig implem.

Politisk spor

DG + DTC = DH

Rekruttering & Synlighed

Whistleblower/STOP DET

Dyrevelfærd

Skandinavisk samarbejde

+/- Brexit

2022
resultat/status

Ny minister – ny embedsmand

Siba

DHV forhandler

Ny struktur/nyt regnskab

Arbejdsgruppe, ny hjemmeside + sportssystem

Udvalg

Hestevelfærd etc., - pisk, flere tests

Fælles reglement

- Brexit



2023
målsætning/opgaver

KUM – ny aftale

SIBA

Politisk spor – ny aftale

Ny galopchef - al drift i DHV

Kontinuerligt arbejde, uddannelse

Strategiplan, rapport provinsgalop

Dyreetisk råd

Nyt fælles sportssystem, tættere samarbejde

Brexit, CHR, transport, vacciner, E-pas



Resultatopgørelse 

2022



BALANCE PR. 31. DECEMBER 2022



ANDRE 

HENSÆTTELSER

Note. 11



VA L G  A F  B E S T Y R E L S E S M E D L E M M E R

OPDRÆTTERSEKTIONEN

Gruppe B

HESTEEJERSEKTIONEN

Gruppe C

JOCKEY CLUB – SEKTIONEN

Gruppe D

Én kandidat opstiller:

GERT LARSEN

To kandidater opstiller:

PIA LARSEN JENSEN

&

JØRGEN D. ANDERSEN

Bestyrelsen foreslår genvalg af:

JENS D. LAURITZEN

Endvidere opstiller:

DEAN P. OLSEN



Valg af statsautoriseret revisor:

Bestyrelsen foreslår genvalg af BEIERHOLM

Fastsættelse af kontingent:

Bestyrelsen foreslår uændret kontingent for 2023

Enkeltmedlemmer = 600 kr./Parmedlemmer = 900 kr.



E V E N T U E LT
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